

استمارة مستخلصات رسائل واطاريح الماجستير والدكتوراه في جامعة البصرة

الكلية : كلية التربية للبنات
القسم : التاريخ الاسلامي
التخصص : التاريخ الفاطمي
عنوان الرسالة
اسم الطالب : سندس بندر خزرعل
اسم المشرف : أ.م.د علي صدام نصر الله
الشهادة : الماجستير

اسهامات العراقيين السياسية والادارية والفكرية في الدولة الفاطمية (297-567هـ)

ملخص الرسالة:

تعد دراسة (اسهامات العراقيين السياسية والإدارية والفكرية في الدولة الفاطمية) 297 - 567هـ/910-1172م) من الدراسات الممتعة والمهمة التي تناولت دورهم في العصر الفاطمي منذ تأسيس الدولة في بلاد المغرب وحتى سقوطها وأتت أهميتها من جوانب عديدة. ولأهمية هذا الموضوع ولتسليط الضوء عليه أكثر تشكل لدينا دافع دراسته فضلاً عن الجوانب المهمة التي دفعتنا لذلك.

College : Education for Women
Dept :Islamic History
Sadam Nasrallah
Name Of Student : Sondos Bandar Kazal
Name Of Supervisor : Asst. Prof. Dr. Ali
Specialization : History of Fatimid
Certificate : Master's
Title Of Thesis

Iraqi Political, Administrative and Intellectual Contributions in the Fatimid Caliphate (297-567 AH)

The study of the Iraqi political, administrative and intellectual contributions in the Fatimid Caliphate (297 - 567 AH / 910-1172 AD)" is considered one of the most interesting and significant studies that dealt with Iraqis' role in the Fatimid era since the establishment of the state in the Maghreb until its fall. Due to its importance and to shed more light upon it, an objective has been constituted alongside with the important aspects that prompted us to do so.